
Obec  Rakovo
Z á p i s n i c a

zo zasadnutia Obecného zastupiteľstva č. 3/2024
v Rakove zo dňa 14. 8. 2024

__________________________________________________________________________________

Program:

1. Otvorenie zasadnutia

2. Určenie zapisovateľa a overovateľov zápisnice

3. Voľba návrhovej komisie

4. Kontrola uznesení

5. Prerokovanie preklenovacieho úveru na vodovod

6. Prerokovanie rozpočtového opatrenia

7. Prerokovanie správ z ukončenej kontroly kontrolóra obce Rakovo

8. Rôzne

9. Diskusia

10. Prijaté uznesenia

11. Ukončenie

     1. Otvorenie zasadnutia

 Starosta  obce  privítal  prítomných.  Na  zastupiteľstve  boli  prítomní:  starosta  obce 
Patrik Antal, poslanci: Ing. Margita Košarišťanová, Ľubica Charvátová, a Ľubica Charvátová. 
Počas prerokovávania bodu 8. prišiel poslanec František Žitniak. Zasadnutia sa zúčastnil aj  
zapisovateľ Peter Krško a občania obce p. Viera Kršková a p. Juraj Hrúz.

Ku všetkým prerokovávaným bodom na zastupiteľstve poslanci obdržali podklady na 
preštudovanie.

2. Určenie zapisovateľa a overovateľov zápisnice

Za  zapisovateľa  zápisnice  starosta  určil  Petra  Krška  a  za  overovateľov  zápisnice 
Moniku Ondrušovú a Ľubicu Charvátovú.



3. Voľba návrhovej komisie

 Obecné zastupiteľstvo navrhlo a schválilo návrhovú komisiu v zložení:
Predseda: Ľubica Charvátová
Členovia komisie: Margita Košarišťanová

Monika Ondrušová

Hlasovanie:                       za:  3               proti:  0             zdržal sa:  0
Schválené uznesením  č. 17/2024

Program  zasadnutia  Obecného  zastupiteľstva  prečítal  starosta  obce  a  požiadal 
poslancov o pripomienkovanie a schválenie jednotlivých bodov programu zasadnutia OZ.

Hlasovanie:                       za:  3               proti:  0             zdržal sa:  0
Schválené uznesením č. 18/2024

4. Kontrola uznesení

Uznesenia  č.  12/2024  –  č.  16/2024  z  2.  Obecného  zastupiteľstva  konaného  dňa 
22. 5. 2024  prečítala  poslankyňa  Ľubica  Charvátová.  Konkrétne  prijaté  uznesenia  zo 
zasadnutia OZ zo dňa 22. 5. 2024 boli splnené v dohodnutých termínoch.

Zastupiteľstvo  vzalo na vedomie.

5.  Prerokovanie preklenovacieho úveru na vodovod

Starosta  informoval  poslancov,  že  preklenovací  úver  sa  týka  vodovodu  Stariny  – 
Rakovo.  Podali  sme  projekt  cez  Poľnohospodársku  platobnú  agentúru,  táto  výzva  bola 
schválená.  Ale  najprv  je  potrebné  zaplatiť  za  prácu  a  až  potom  je  možné  požiadať  o 
prečerpávanie. Na to je potrebný preklenovací úver od Prima banky, ktorá potrebuje aby OZ 
schválilo uznesením tento preklenovací úver.

OZ hlasovaním preklenovací úver schválilo.

Hlasovanie:                       za:  3               proti:  0             zdržal sa:  0
Schválené uznesením č. 19/2024



6.   Prerokovanie rozpočtového opatrenia

Rozpočtové opatrenie 3/2024 sa týka preklenovacieho úveru od Prima banky, ale aj 
detského ihriska, peňazí zo sponzorských darov, dotácie zo ŽSK, a odvozu odpadov. Všetky 
zmeny v rozpočte si poslanci spolu so starostom prešli a následne rozpočtové opatrenie OZ 
schválilo.

Hlasovanie:                       za:  3               proti:  0             zdržal sa:  0
Schválené uznesením č. 20/2024

7.  Prerokovanie správ z ukončenej kontroly kontrolóra obce Rakovo

Kontrolórka obce p. Soňa Šalátová prečítala správu z ukončenej kontroly, ktorá sa 
týkala  inventarizácie  majetkov  obce  k  31.  12.  2023.  Kontrola  skúmala,  či  boli  dodržané 
všeobecne  záväzné  právne  predpisy  upravujúce  inventarizáciu  majetku  a  záväzkov. 
Inventarizačná  komisia,  ktorá  bola  ustanovená,  zistila  po  dokladovej  inventarizácii  stav 
majetku a záväzkov, ktorý je zhodný so stavom uvedeným v súvahe obce k 31. 12. 2023.  
Inventarizačná komisia vypracovala inventarizačný zápis o vykonaní inventarizácie, v ktorom 
popísala priebeh inventarizácie majetku, záväzkov a rozdielu majetku a záväzkov. K 31. 12.  
2023 neboli zistené nedostatky, skutočný stav majetku súhlasí so stavom v účtovníctve.

Zastupiteľstvo zobrala správu na vedomie.

      8. Rôzne

Starosta  obce  oslovil  organizáciu  Oblastná  organizácia  cestovného  ruchu  (OOCR) 
ktorá sa stará rozvoj turistiky a cestovného ruchu v regióne Turiec. Fungujú od roku 2012,  
financovaný sú cez dotáciu od Ministerstva cestovného ruchu. Organizácia je zameraná na 
pomoc  pri  organizovaní  regionálnych  kultúrnych  akcií,  u  nás  by  to  boli  napr.  Rakovské 
rezbárske dni. Ak by sa naša obec chcela stať členom, musí zaplatiť členské 500€. Ak by sme 
chceli  čerpať finančný príspevok z  OOCR na napr.  na budúci  rok,  ešte tento rok by sme 
museli  vložiť  dobrovoľný  príspevok,  napr.  1000€  -  z  tejto  sumy,  členské  +  dobrovoľný 
príspevok by sme mohli na budúci rok čerpať len 80%, ale už o ďalší rok by čerpanie financií z  
OOCR  bolo  viac,  ako  sme  vložili.  Ak  sa  chceme  stať  členom  OOCR.  OZ  musí  schváliť  
uznesením vstup obce do OOCR. Po krátkej  diskusii  OZ schválilo členstvo obce Rakovo v 
OOCR.

Hlasovanie:                       za:  4               proti:  0             zdržal sa:  0
Schválené uznesením č. 21/2024



Prerokovanie plánu kontrolnej činnosti hlavného kontrolóra obce na II. polrok 2024

OZ schválilo plán kontrolnej činnosti hlavného kontrolóra obce na II. polrok 2024.

Hlasovanie:                       za:  4               proti:  0             zdržal sa:  0
Schválené uznesením č. 22/2024

     9. Diskusia

Poslankyňa Ľubica Charvátová informovala  poslancov a  starostu,  že  bola  oslovená 
občanmi, či by sa nedali na cesty pri vstupe do obce nainštalovať spomaľovacie retardéry, 
pretože autá cez našu obec jazdia rýchlejšie ako 50km/h. Starosta uviedol, že nápad je to 
dobrý,  ale  bolo  by  ich  treba  pred  zimou zdemontovať,  aby  sa  nepoškodili  počas  zimnej 
údržby ciest.  Navrhol,  či  by nebolo lepšie inštalovať  asfaltové retardéry,  ktoré môžu byť  
celoročne, sú menej hlučné, ale aj drahšie. Starosta navrhol, že dá urobiť cenovú ponuku.

Ďalšiu  tému,  ktorú  poslankyňa  Charvátová  otvorila,  boli  časté  výpadky  elektriny. 
Starosta uviedol, že hovoril s elektrikárom, ktorý má na starosti vysoké napätie a ten mu 
povedal, že oni o tom vedia v akom stave je VN, hlavne čo sa týka drevín pod VN a odporučil  
aby sa občania viacnásobne sťažovali, aby si aj vedenia elektrární uvedomilo, že s tým treba 
niečo robiť.

Vo  večerných  hodinách  v  niektorých  častiach  obce  tečie  slabo  voda,  zrejme  v 
dôsledku  toho,  že  ľudia  polievajú  záhrady.  Tento  problém by  sa  mal  vyriešiť,  keď  bude 
hotové prepojenie vodovodov Stariny – Rakovo.

Stromy v parku, ľudia sa boja o život a majetky, pretože stromy v parku sú staré, v  
korunách sú suché konáre, ktoré počas silného vetra padajú.

Poslankyňa Charvátová informovala, že dobrovoľní hasiči chcú rebrík s plošinou. Taký 
rebrík stojí cca 80 tisíc €, čo je pre obec veľa.

Na otázku z publika starosta informoval v akom stave je LC LIDL, s tým že je vyhlásené 
územné konanie.

31. 8. bude v parku premietanie filmu Kavej.
Odpady: Starosta navrhol, či obec nezvýši poplatok za komunálny odpad, aby obec 

nemusela veľa doplácať. Navrhol 35€ s tým, že obec stále bude musieť doplácať. Ak by obec 
nič nedoplácala,  poplatok by musel byť viac ako 50€. Po diskusii  sa nakoniec dohodli  na 
poplatku 38€, ktorý sa v budúcnosti dostane do VZN o odpadoch.

Poďakovania: Starosta poďakoval dobrovoľným hasičom za organizáciu oslavy MDD a 
poslankyni Ľubici Charvátovej za upečenie torty; za pomoc pri oslavách obce a DHZ, ktoré 
dopadli veľmi dobre, všetci boli spokojní. Ľubici Charvátovej poďakoval za upečenie torty, 
dobrovoľným hasičom za postavenie vatry, Anke Hlinkovej za odmoderovania slávnostnej 
časti a všetkým občanom Rakova, ktorí pomáhali pred, počas aj po skončení osláv.

Prekládka  vysokého  napätia:  starosta  poslal  na  odsúhlasenie  projekt,  poslali  mu 
zmluvu a vyčíslili predbežné náklady na 220 000 €.

K 80 výročiu SNP na Slovensku starosta prečítal výňatky z obecnej kroniky, ktoré sa 
týkali obdobia SNP v obci Rakovo. Výňatky spracovala Vanesa Antalová. Uvedenými citáciami 
z kroniky obce budú občania oboznámení.



    10. Prijaté uznesenia

Poslankyňa Ľubica Charvátova prečítala prijaté uznesenia.

Hlasovanie               za:  4               proti:  0             zdržal sa:  0
Schválené uznesením č. 23/2024

    11. Ukončenie
Starosta  poďakoval  poslancom aj  občanom za  účasť  na  zasadnutí a  následne  OZ 

ukončil.

Zapísal:  Peter Krško Overovatelia zápisnice: Ľubica Charvátová

Monika Ondrušová


